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College van Gedeputeerde Staten 
Provincie Limburg 
Postbus 5700 
6202 MA Maastricht 
 
Baarlo, 09-04-2025 
 
Betreft: pesticidendeken de Peel 

 

Geacht College, 

Uit recent onderzoek in opdracht van Werkgroep Behoud De Peel blijkt dat er in en nabij de Peel ruim 
drie keer zoveel pesticiden zijn aangetroffen als bij eerdere vergelijkbare studies in onder meer de 
Veluwe en Drenthe.1 De onderzoekers troffen maar liefst 46 verschillende bestrijdingsmiddelen aan, 
waarvan een deel inmiddels verboden is. Deze stoffen werden aangetroffen tot diep in kwetsbare 
natuurgebieden zoals de Mariapeel, Deurnsche Peel en Groote Peel. D66 maakt zich grote zorgen om 
de uitkomsten van deze onderzoeken en wat dat betekent voor onze natuur, water en volksgezondheid. 
In dat kader heeft de D66 fractie van het Limburgs parlement een aantal vragen voor uw college: 

 

1. Is het College bekend met het onderzoek dat in opdracht van Werkgroep Behoud De Peel is 
uitgevoerd naar de aanwezigheid van pesticiden in en rond de Peel? 

2. Hoe beoordeelt het College de bevinding dat er een ‘deken van pesticiden uit de landbouw 
over de Peel’ ligt, inclusief middelen die inmiddels verboden zijn? 

3. Er zijn in het verleden vaker signalen geweest over de impact van pesticiden op biodiversiteit. 
Ziet het College aanleiding om, mede naar aanleiding van dit onderzoek, nieuw of aanvullend 
onderzoek te doen naar de effecten op insecten en andere diersoorten in de Peel? 

In eerdere commissievergaderingen verwees het College naar Den Haag voor effectieve landelijke 
actie tegen pesticidengebruik. Hoewel D66 de visie deelt dat landelijk beleid het meest effectief zou 
zijn, mogen we met deze onderzoeksresultaten niet langer een afwachtende houding aannemen. 

4. Deelt uw college de opvatting van D66 dat de ernst van de situatie in de Peel vraagt om 
provinciaal handelen? 

Op 2 april jl. heeft de Raad van State bepaald dat een natuurvergunning nodig is voor het gebruik van 
pesticiden nabij Natura 2000-gebieden.2 

5. Op welke wijze gaat de provincie invulling geven aan deze uitspraak van de Raad van State? 

 
1 Grote hoeveelheid bestrijdingsmiddelen aangetroffen in de Peel: milieugroep spreekt van ‘deken van 
pesticiden’ | De Limburger 
2 Meer onderzoek nodig naar natuurgevolgen door gebruik gewasbeschermingsmiddelen in lelieteelt - Raad 
van State 

https://www.limburger.nl/regio/nederweert/ospel/grote-hoeveelheid-bestrijdingsmiddelen-aangetroffen-in-de-peel-milieugroep-spreekt-van-deken-van-pesticiden/53699870.html
https://www.limburger.nl/regio/nederweert/ospel/grote-hoeveelheid-bestrijdingsmiddelen-aangetroffen-in-de-peel-milieugroep-spreekt-van-deken-van-pesticiden/53699870.html
https://www.raadvanstate.nl/actueel/nieuws/april/meer-onderzoek-gewasbeschermingsmiddelen/
https://www.raadvanstate.nl/actueel/nieuws/april/meer-onderzoek-gewasbeschermingsmiddelen/
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6. De provincie heeft de bevoegdheid om het gebruik van bestrijdingsmiddelen in 
grondwaterbeschermingsgebieden te verbieden. Overweegt uw college om beleidsregels op te 
stellen? Zo nee, waarom niet? 

7. Is het College bereid om in kaart te brengen wat het verbieden van bestrijdingsmiddelen 
rondom kwetsbare natuurgebieden in de Peel zou kunnen opleveren voor biodiversiteit, 
bodem- en waterkwaliteit? Zo nee, waarom niet? 

8. Hoe staat het College tegenover het voorstel van Werkgroep Behoud De Peel om 
vergunningplicht in te voeren voor het gebruik van bestrijdingsmiddelen in de nabijheid van 
beschermde Peelgebieden? 

9. Wil het College bij de actualisatie van de omgevingsverordening een bufferzone van 1 à 2 
kilometer rondom Natura 2000-gebieden overwegen, waarin geen bestrijdingsmiddelen 
gebruikt mogen worden? Zo nee, waarom niet? 

10. Welke mogelijkheden ziet uw college om samen met (agrarische) ondernemers in de 
omgeving van deze natuurgebieden het pesticidengebruik terug te dringen? 

11. Is het College bereid om in overleg te treden met de provincie Noord-Brabant om te komen tot 
een gezamenlijk plan van aanpak voor de bescherming van de Peel tegen schadelijke 
pesticiden? 

 

Namens de fractie van D66 in het Limburgs Parlement, 

 

Anne Wesseling 

 


